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Klima-, energi- og bygningsudvalget 

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, energi- og bygningsudvalget har i brev af 3. oktober 2014 stillet mig følgende 

spørgsmål 226, KEB alm. del, stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) 

Michael Aastrup Jensen (V), som jeg hermed skal besvare.  

 

Spørgsmål 226 

 

"Det fremgår af ”Aftale om en Vækstpakke” fra juni 2014, at kommunerne skal 

”harmonisere byggesagsgebyret således, at der er en ensartet gebyrmodel på tværs 

af alle kommuner baseret på myndighedernes timeforbrug på sagsbehandlingen”. 

Med henvisning til denne aftale udtaler ministeren i artiklen i Børsen den 3. 

september 2014: ”Minister går ind i sagen om byggegebyrer”: ”Vi har aftalt med 

Kommunernes Landsforening, at der skal være en fælles timepris”. 

Kan ministeren bekræfte, at byggesagsgebyrer fremover vil blive baseret på ens 

timepriser i alle kommuner, således at nogle kommuner vil være nødt til at øge deres 

byggesagsgebyr? Hvis dette er tilfældet, hvorfor kan harmoniseringen af 

byggesagsgebyret på baggrund af timepriser ikke ske på baggrund af en fastsat 

maksimal timepris?" 

 

Svar 

Som det fremgår af min besvarelse af spørgsmål 225, er der endnu ikke mellem 

regeringen og KL fastlagt en endelig model for den yderligere harmonisering af 

gebyrerne.  Jeg kan derfor ikke på nuværende tidspunkt sige noget nærmere om 

enkelte elementer i modellen. 
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Rasmus Helveg Petersen 

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget 2013-14
KEB Alm.del endeligt svar på spørgsmål 226
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